
TERUGBLIK INTEGRATIEATELIER 0 VEILIGE VECHT 
 

Op vrijdagmiddag, 13 november 2020, vond het eerste integratieatelier (IA0) voor Veilige Vecht plaats. Het 

atelier stond in het teken van kennismaken met elkaar, met het project en met het stroomgebied van de 

Vecht en het inventariseren van waarden in het gebied als input voor de volgende ateliers. Dit verslag blikt 

terug op deze dag en geeft de belangrijkste uitkomsten weer. De presentatie die tijdens het atelier gegeven 

is, is bij dit verslag gevoegd. 

 

Bij binnenkomst in het digitale atelier werden deelnemers naar subgroepen geleid, om vast in kleine 

groepjes kennis te maken. Hier werd onder andere gesproken over de geschiedenis van de landgoederen in 

het Vechtdal en de motivatie om mee te doen aan deze ateliers. 

 

Het atelier startte met een welkom van Margreet Krol (omgevingsmanager Veilige Vecht) en een korte quiz 

over het project en het team. Duidelijk werd dat veel deelnemers al veel weten over het project en 

bijvoorbeeld het startdocument (klik hier), hadden gelezen. Berto Meeuwissen (ingenieursteam) lichtte het 

proces en doel en opzet van de ateliers toe. Tijdens de vragen die Berto aan de groep stelde, bleek dat de 

deelnemers al goed op de hoogte zijn van het project: veel mensen weten bijvoorbeeld dat een groot deel 

van het dijktraject tussen Dalfsen en Zwolle is afgekeurd, maar niet het hele traject. Deelnemers vonden de 

participatie en kansen voor nevendoelen het meest bijzonder aan dit project. Hierna legde Serban Schouten 

(ingenieursteam) uit hoe het met de veiligheid van de dijk gesteld staat en gaf Berto een toelichting op de 

mogelijkheden voor systeemmaatregelen. 

 

“Inspraak met inzicht geeft uitzicht” 

 

Kennismaking 

We hebben kennisgemaakt met elkaar, eerst in de hele groep, daarna in de groepen dijk en systeem en ten 

slotte in kleine groepjes, telkens met wat meer diepgang. De kopjes hieronder lichten de hoofdpunten uit de 

kennismaking toe 

 

Stellingen in de grote groep (27 deelnemers) 

 
 

 

 

https://veiligevecht.wdodelta.nl/bibliotheek/HandlerDownloadFiles.ashx?idnv=1740755
https://veiligevecht.wdodelta.nl/bibliotheek/HandlerDownloadFiles.ashx?idnv=1740755


Verdiepende vragen 

We zijn in kleine groepen uiteengegaan om nader kennis te maken. Dit hebben we gedaan aan de hand van 

een aantal vragen, waaronder: 

- Wat verwacht je van de ateliers? 

- Wat verwacht je van elkaar? 

Naderhand hebben we in de grote groep de belangrijkste antwoorden op deze vragen gedeeld. Die zijn 

hieronder terug te lezen. 

 

Wat verwacht je van de ateliers? 

- samenspel 

- creatieve oplossingen bedenken 

- vernieuwende visies 

- interactie en nieuwe ideeën 

- creativiteit en vernieuwing 

- door het botsen van meningen komt de waarheid naar voren 

- inspiratie door kennis 

- ideeën inbrengen, brainstorm, open minded 

- creatieve ideeën 

- veel informatie verzamelen en verschillende standpunten inventariseren 

- ontdekken wat er speelt, welke belangen er spelen. Ideeën ophalen. En gebiedskennis ophalen. 

- integraal met andere projecten en opgaves 

- open overleg en uitwisseling van ideeën 

- goede samenwerking 

- open discussie en benieuwd naar verschillende inbreng 

- objectieve inbreng van alle deelnemers om tot een integraal resultaat te komen. 

- creativiteit 

- samen op weg naar een nog mooier en veiliger Vechtdal 

- kennis delen   

- dat de waterschappen de inbreng serieus nemen en dat het niet verstoord wordt door parallelle 

besluitvorming of iets dergelijks, waardoor onze inbreng niet meegenomen kan worden 

 

Wat verwacht je van elkaar? 

 
 

 



Werking watersysteem Vecht 

Berto geeft een toelichting op de werking van het stroomgebied van de Vecht, en op de veranderingen 

daarvan door de eeuwen heen. Daarnaast liet hij zien hoe verschillende delen van het stroomgebied van de 

Vecht er uitzien in natte situaties (vergelijkbaar met 1998) en in extreem natte, en extreem extreem natte 

situaties. In bijgevoegde presentatie is de uitleg terug te lezen. 

 

Belangrijke waarden in het gebied 

We zijn uiteengegaan in kleine groepen om te bespreken wat iedereen belangrijk vindt in het gebied. Dit 

hebben we bijgehouden met foto’s en post-its. De afbeeldingen hieronder geven weer wat de deelnemers 

belangrijk of van waarde vinden in het Vechtdal.  

 

 
 



 
 

 

 
 



 
 

 

 
 

 

Inhoudelijke vragen en antwoorden 

Tijdens de presentaties en de groepsgesprekken van het atelier zijn een aantal inhoudelijke vragen gesteld. 

Deze beantwoorden we hieronder. 

 



Doet het project Veilige Vecht niet hetzelfde als Ruimte voor de Vecht? 

Bij Veilige Vecht kijken we naar een grotere gebied dan bij Ruimte voor de Vecht; we kijken namelijk naar 

maatregelen in het hele stroomgebied van de Vecht. 

 

Welke rol speelt de POV bij het project Veilige Vecht? 

De POV (Project Overstijgende Verkenning Systeemmaatregelen Vecht) is een onderzoek dat eerder is 

uitgevoerd en waarvan wij de resultaten gebruiken in het project Veilige Vecht. De resultaten van de POV 

laten zien dat er mogelijk kansen zijn voor systeemmaatregelen die de dijkversterking tussen Dalfsen en 

Zwolle beperken en een bijdrage te leveren aan een klimaatbestendig Vechtdal. 

 

Hoe wordt het Duitse deel van het stroomgebied van de Vecht erbij betrokken? 

De systeemmaatregelen kunnen theoretisch binnen het gehele stroomgebied van de Vecht liggen. In de 

Verkenning ligt het accent in eerste instantie op Nederlands grondgebied. Maatregelen in Nederland lijken 

op basis van de voorstudie (de POV) kansrijker om de dijkversterking tussen Dalfsen en Zwolle te beperken. 

Waar relaties met Duitsland aan de orde zijn, zal afstemming door waterschap Vechtstromen plaatsvinden. 

Als oplossingen in Duitsland betekenisvol zijn en met zekerheid bijdragen aan de waterveiligheidsopgaven 

tussen Dalfsen en Zwolle worden deze in de verkenning betrokken. 

 

Zijn alle bestaande retentiemogelijkheden wel benut? 

In zeer extreme omstandigheden zijn naar verwachting alle bestaande retentiemogelijkheden ingezet. 

 

Is dit de goede volgorde? Het zou zonde zijn van alle uitwerking als achteraf blijkt dat een systeemmaatregel te 

weinig effect hebben op de waterveiligheid.  

We onderzoeken ook in deze fase al of systeemmaatregelen effect hebben op de waterstand en daarmee op 

de waterveiligheid tussen Dalfsen en Zwolle. Zo voorkomen we dat we systeemmaatregelen uitwerken en 

onderzoeken die te weinig bijdragen aan het hoofddoel van het project Veilige Vecht. 

 

Houd er rekening mee dat dit project het hele Vechtdal op zijn kop zet, en dat dit voor Ruimte voor de Vecht 

ook al is gedaan. Is het niet beter om eerst alle opgaven in het gebied in kaart te brengen?  

In de volgende ateliers bespreken we welke opgaven er spelen in het stroomgebied van de Vecht, om van 

daaruit op zoek te gaan naar systeemmaatregelen die bijdragen aan meerdere opgaven. 

 

 

Vervolg 

Dit was een gezamenlijk atelier, met alle deelnemers van de dijkateliers en de systeemateliers gezamenlijk. 

De komende maanden splitsen we ons op om beide sporen verder uit te werken. In maart komen we dan 

weer met zijn allen bij elkaar om de opgedane kennis met elkaar te delen en het voorstel voor de Mogelijke 

Alternatieven te bespreken, die in het vervolg van de Verkenning worden onderzocht. 

 

Doel ontwerpatelier Dijk 

Op 11 december vindt het atelier voor de dijk plaats. We willen daar bij jullie ophalen wat de belangrijkste 

waarden van de dijk zijn en welke aandachtspunten jullie ons mee willen geven. 

 

Doel ontwerpateliers Systeem 

Voor de systeemmaatregelen vinden in stap 1 van de Verkenning nog 3 ateliers plaats, de eerstvolgende op 

27 november. Tijdens de ateliers willen we bij jullie ophalen welke koppelingen met andere opgaven 

gemaakt kunnen worden, hoe we die koppeling vorm kunnen geven en welke concrete systeemmaatregelen 

we zien.  

 

 

Afsluiting 

Als afsluiting hebben we de dag geëvalueerd aan de hand van een aantal vragen. De afbeelding hieronder 

geeft weer dat de meeste deelnemers positief terugkijken op het eerste atelier. Ten slotte hebben we in 

kleine groepjes nagepraat, voor de geluksvogels onder genot van een door huisgenoten gebracht hapje en 

drankje. Hopelijk kunnen we dat tijdens een volgend ateliers fysiek doen!  



 

 

 
 

“We zitten met zo’n mooie groep mensen bij elkaar, hier kan echt iets goeds uit komen” 

 


